
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIV/2005 
 

obrad XXIV sesji Rady Miejskiej  Ostrzeszów 
odbytej w dniu 21 kwietnia 2005 roku 

 
 
Ustawowy stan Rady Miejskiej 21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, tj. 90,5 %. 
 
Nieobecni usprawiedliwieni: 
1. Marian Pareński 
2. Karol Pauś 
 
W obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności 

 
 

Porządek obrad  
  1. Otwarcie i stwierdzenie  prawomocności  obrad  
  2. Przedstawienie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej 
  3. Wybór Sekretarza obrad XXIV sesji Rady Miejskiej 
  4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej 
  5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym                  
  6. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie, zwłaszcza 
      z wykonania uchwał Rady Miejskiej 
  7. Interpelacje i zapytania radnych  
  8. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
  9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w Ostrzeszowie za rok 2004 
10. Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów  
      za 2004 rok 
11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do: 
       - sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów za 2004 rok 
       - uchwały Komisji Rewizyjnej 
12. Przedstawienie uchwały Nr 3/2005 Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium 
13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wysokości miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego pracowników Miejsko- 
      Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (nr 168/2005) 
b) zmiany uchwały Nr IX/94/2003 Rady Miejskiej Ostrzeszów z dnia 30 września 2003  
      roku w sprawie powołania składu osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji 
15. Sprawy różne i informacje 
16. Zakończenie 

 
Do p-ktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
                        Radny Edward Skrzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył  
                          obrady XXIV sesji Rady Miejskiej i stwierdził, że sesja jest prawomocna  
                          do obradowania i podejmowania uchwał.                      
                          Powitał przybyłych na obrady gości i radnych Rady Miejskiej.    
 
Do p-ktu 2-go Przedstawienie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej       
    Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który 
                         Radni otrzymali z zaproszeniem na dzisiejsze obrady. 

                   Następnie zgłosił wniosek o wprowadzenia do porządku obrad „Sprawozdania  
                   z dzia łalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrzeszowie 
                   za rok 2004”. 
                   Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) przyjęła wniosek zgłoszony  

                         przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 

 



Do p-ktu 3-go Wybór Sekretarza obrad XXIV sesji Rady Miejskiej 
                         Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady zgłosił,  
                           aby  sekretarzem obrad dzisiejszej sesji został radny Jan Góra.  
                           Radny Jan Góra wyraził zgodę na kandydowanie.  
                           Rada Miejska jednogłośnie (19 głosów „za”) wybrała radnego Jana Górę 
                           Sekretarzem obrad XXIV sesji Rady Miejskiej.  
                          
Do p-ktu 4-go Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej 
                       Radna Ryszard Dadaczyński – Sekretarz obrad XXIII sesji Rady  
                           Miejskiej przedstawił wniosek w sprawie przyjęcia protokołu  
                           z poprzedniej sesji bez odczytania. 
                           Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 
                           Ponadto protokół był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                           Urzędu Miasta i Gminy o czym radni zostali zawiadomieni w zaproszeniu 
                           na obrady dzisiejszej sesji. 
                           Rada jednogłośnie (19 głosów „za”) przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia 
                           protokołu. 
 
Do p-ktu 5-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach                
                         podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
                           Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                           Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 6-go Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań w poprzednim okresie,                  
                         zwłaszcza z wykonania uchwał Rady  
                       Powyższą informację złożył Burmistrz Miasta i Gminy. 
                           Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
  
Do p-ktu 7-go Interpelacje i zapytania radnych 
                         Radny Jan Góra ponawia prośbę o wykonanie ścieżki pieszo-rowerowej  
                         na ul. Grabowskiej (droga wojewódzka nr 449) i w związku z tym  
                         zabezpieczenie na ten cel środków w przyszłorocznym budżecie.  
                         Zwraca się również z prośbą o wsparcie powyższego zadania przez Sejmik  
                         Województwa Wielkopolskiego. 
                         Radny Aleksander Józefiak zg łasza problem, iż na skrzyżowaniu ul.  
                         Warszawskiej z ul. Grabowską (droga wojewódzka nr 449) nie ma przejścia  
                         dla pieszych. Piesi nie mają jak przejść na drugą stronę ulicy gdzie znajduje  
                         się chodnik. Ponadto w tym niebezpiecznym miejscu występują linie ciągłe 
                         i samochody wyprzedzają się. Jeśli dojdzie do wypadku przy przechodzeniu  
                         przez ulicę – winny będzie pieszy. Wnioskuje o wyznaczenie w powyższym  
                         miejsca dla pieszych poprzez wymalowanie pasów oraz ustawienie znaku              
                         zakazu wyprzedzania. 
                         Radny Ryszard Dadaczyński – w związku z licznymi zgłaszanymi przez  
                         mieszkańców informacjami, z których wynika, że podczas przewozu  
                         chorych karetkami pogotowia ratunkowego pobierane są opłaty – zwraca się  
                         z prośbą o wyjaśnienie, kiedy płaci się za karetki  i opublikowanie na stronie  
                         samorządowej w „Czasie Ostrzeszowskim”  zasad odpłatności za transport  
                         karetką.  
                         Radny Zygmunt Lizakowski zwraca się z zapytaniem czy Wodociągi  
                         Ostrzeszowskie prawnie pobierają opłatę za licznik i czemu powyższa  
                         opłata, zwiększająca cenę wody pobierana jest bez zgody Rady Miejskiej. 
 
Do p-ktu 8-go Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
                            Nie było. 

 



 
Do p-ktu 9-go Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka  
                         Pomocy Społecznej  w Ostrzeszowie za rok 2004 
                          Powyższe sprawozdanie przedstawił Grzegorz Rycerski – Kierownik  
                          Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
                          Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
                          Radny Marek Pohl zapytuje ile spraw załatwił i załatwia Ośrodek w związku  
                          ze zmianą zasad odpłatności za korzystanie z domów pomocy społecznej.  
                          Grzegorz Rycerski wyjaśnił, że: 

                    - w 2004 roku skierowano 2 osoby do Domu Pomocy Społecznej, 
                    - w 2005 roku – 1 osobę, 

                          - w trakcie załatwiania są dwie sprawy – są to osobo chore psychicznie  
                          i koszt ich pobytu w Specjalistycznym Domu Pomocy Społecznej  
                          wynosi 1.800 – 1.900 zł, 

                    - w 2005 roku w budżecie mamy na opłatę za pobyt w domach opieki  
                    40.000 zł i kwota ta jest już rozdysponowana. 

 
Do p-ktu 10-go Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu  
                          Miasta i Gminy Ostrzeszów za 2004 rok 
                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz przedstawił szczegółowo sprawozdanie  
                           roczne z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów za 2004 rok. 
                           Sprawozdanie stanowi za łącznik do protokołu. 
                           Radny Aleksander Józefiak – Przewodniczący Komisji Budżetu  
                           i Przestrzegania Prawa podkreślił, że Komisja szczegółowo  
                           przeanalizowa ła sprawozdanie z wykonania budżetu i stwierdziła,  
                           że budżet był realizowany zgodnie z założeniami uchwały budżetowej. 
                           Na przyk ład zakładaliśmy kredyt w wysokości 4% w stosunku do docho- 
                           dów, a wykonaliśmy 2% co jest prawidłowe.  
                           Planowaliśmy inwestycje 24% w stosunku do dochodów a wykonaliśmy  
                           w 18%. 
                           Komisja Budżetu i ....  przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu. 
                           Radny Marek Pohl – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,  
                           że Komisja przez cały rok kontrolowała realizację budżetu co wynika  
                           z uchwa ły jaką skierowała do Przewodniczącego Rady Miejskiej 
                           z wnioskiem o udzielenie absolutorium. 
                           Radny Grzegorz Więcek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 
                           Sportu i Zdrowia podkreślił, że o wszystkich zmianach dotyczących  
                           budżetu byliśmy informowani i zmian tych dokonywała Rada Miejska. 

 
                           Komisja Oświaty, .... jednogłośnie przyjęła sprawozdanie roczne. 
                           Radny S ławomir Odrobiński podkreślił, że: 

                     - zadłużenie gminy w stosunku do roku 2003 wzrosło o 64 %, 
                     - niskie jest ściąganie środków z zewnątrz (po wstąpieniu do unii 
                       jest większa możliwość korzystania z tych środków), 

                           - będziemy musieli oszczędzać aby nie zwiększać zadłużenia gminy                    
                             albo w większym stopniu występować o środki unijne. 
                           Jest to sygna ł i uwaga do całości sprawozdania. 
                           Mariusz Witek – Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że jeżeli są możliwości  
                           to każdorazowo występujemy o środki z zewnątrz, ale z różnym skutkiem.  
                           Aby otrzymać środki z zewnątrz trzeba zabezpieczyć w części własne  
                           środki. 
                           Radny Jan Góra – chwała Burmistrzowi za taką realizację budżetu. 
                           Coraz więcej zadań przekazywanych jest do realizacji przez gminę, 
                           ale bez środków, albo w zmniejszonej kwocie. 

 



                           Stanis ław Wabnic – Burmistrz wyjaśnił, że występujemy ośrodki  
                           z zewnątrz ale nie zawsze z pozytywnym skutkiem oraz o czym radni  
                           wiedzą, prowadzimy wspólne inwestycje, np. ze Starostwem.   
                           Trzymaliśmy 600.000 zł na inwestycję – droga w Rogaszycach,  
                           a występowaliśmy o 800.000 zł. Wspólna inwestycja, ścieżka pieszo- 
                           -rowerowa wzdłuż drogi nr 11. 
                           Radny Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się 
                           z prośbą do radnego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o popieranie  
                           naszych wniosków o dofinansowanie. 
 
Do p-ktu 11-go Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do: 

                     - sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Miasta i Gminy                  
                       Ostrzeszów za 2004 roku 
                       Józef Bukiewicz – Skarbnik przedstawił uchwałę Nr SO-52/9-SP/Ka/05 
                         Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
                         z dnia 15 kwietnia 2005 roku w sprawie opinii o przedłożonych przez 
                         Burmistrza Miasta i Gminy Ostrzeszów sprawozdaniach z wykonania  
                         budżetu za 2004 rok. 
                         Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
                       - uchwały Komisji Rewizyjnej 
                         Radny  Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał  
                         Radę z uchwałą Nr 23/4-ABS/Ka/2005 Kolegium Regionalnej Izby  
                         Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 kwietnia 2005 roku w sprawie  
                         wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
                         Ostrzeszów o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy  
                         za 2004 rok 
                         Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 12-go Przedstawienie uchwały Nr 3/2005 Komisji Rewizyjnej w sprawie                
                           absolutorium 
                           Radny Marek Pohl – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił  
                           Radzie uchwałę Nr 3/2005 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej z dnia  
                           21 marca 2005 roku w sprawie absolutorium. 
                           Uchwa ła Nr 3/2005 stanowi załącznik do protokołu.  
                           Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Komisji  
                           Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy  
                           za 2004 rok.  
                           Rada Miejska jednog łośnie (19 głosów „za”) udzieliła absolutorium  
                           Burmistrzowi Miasta i Gminy Ostrzeszów za 2004 rok. 
                           Uchwa ła Nr XXIV/210/2005 stanowi załącznik do protokołu. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Burmistrzowi otrzymania 
                           absolutorium za 2004 rok udzielonego jednog łośnie przez Radę Miejską. 
                           Burmistrz podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do realizacji 
                           budżetu Miasta i Gminy Ostrzeszów za 2004 rok. 
 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 30-minutową przerwę w obradach 
                           (godzina 1145 – 1215). 
 
                           Na obrady nie powróci ł radny Antoni Obsadny. 
 
Do p-ktu 13-go Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wysokości miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego 
pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

      (nr 168/2005) 

 



Grzegorz Rycerski – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej przedstawił powyższy projekt uchwały. 
Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały pod 
obrady sesji. 
Rada Miejska jednogłośnie (18 głosów „za”) podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XXIV/211/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
b) zmiany uchwały Nr IX/94/2003 Rady Miejskiej Ostrzeszów 
      z dnia 30 września 2003 roku w sprawie powołania składu   
      osobowego stałej Komisji Rady Miejskiej 
      Radny Edward Skrzypek – Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  
      powyższy projekt uchwały. 

Rada Miejska jednogłośnie (18 głosów „za”) podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XXIV/212/2005 stanowi załącznik do protokołu. 

 
     Obrady sesji opuścił radny Zygmunt Ostrowicz. 
      

Do p-ktu 14-go  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone  
                           na poprzedniej sesji 
                           Burmistrz odpowiadając na zapytania radnych:  

                     - Jana Góry i Aleksandra Józefiaka  wyjaśnił, że Wydział Inwestycji  
                       i Gospodarki Komunalnej wystąpi do właścicieli drogi o realizację zgłoszeń                        

                             oraz poprosi ł radnego Sejmiku Wojewódzkiego o poparcie tematów, 
                           - Ryszarda Dadczyńskiego – Sekretarz przekaże sprawę do Starostwa, 

                     - Zygmunta Lizakowskiego – otrzyma odpowiedź na piśmie. 
 

Do p-ktu 15-go Sprawy różne i informacje 
                           Radny Aleksander Józefiak proponuje, aby w sprawie wydzierżawienia boiska 
                           przy ulicy Sportowej wypowiedzia ły się wszystkie dzielnice. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z pismami w sprawie  
                           wydzierżawienia boiska Dzielnicy nr 5 i nr 6. 
                           Burmistrz wyjaśnił, że w sprawie boiska jest uchwała Rady Miejskiej  
                           i będzie realizowana. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił: 
                           - komunikat ARMiR 
                           - dyplom i statuetkę za pomoc Rady w organizacji 41 Crossu Ostrzeszowskiego 
                           Przypomnia ł o składaniu oświadczeń majątkowych przez radnych – termin mija  
                           30 kwietnia br. 
                           Poinformowa ł, że kolejne sesje odbędą się: 
                           - 28 kwietnia br. godz.1000, 

                     - 2 czerwca – I część robocza (godz.1000), II część uroczysta (godz.1300) 
                        z okazji 15-lecia samorządu w kino-teatrze. 
 

Do p-ktu 16-go Zakończenie 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XXIV sesji  
                           Rady Miejskiej. 
 

                           Rada podjęcia 3 uchwały. 
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1240. 
 
                    Sekretarz  
          obrad XXIV sesji Rady Miejskiej 
 

                                                                                     Jan Góra 

 


